
Årsmøte 2024  

 

FORSLAG TIL VEDTAK  

SAK 9 - 10 år med uenighet i Nord-Atlanteren – hvor går veien videre?  

Styret inviterer årsmøtet til å fatte slikt vedtak:  

Årsmøtet i Pelagisk Forening tar presentasjonen til spesialrådgiver til i Nærings- og 
fiskeridepartementet Vidar Landmark til orientering.  

Norge deler torsk- og loddebestandene med Russland. Årsmøtet konstaterer at fiskerisamarbeidet 
med Russland fungerer til tross for krigssituasjonen.   

Kyststatene har ikke kommet til enighet om fordeling på hverken kolmule, makrell eller nvg-sild.  

Siste fordelingsavtale for sild er fra 2007, og for kolmule fra 2005. For makrell har det ikke vært 
fordelingsavtale, som omfattet alle kyststater, siden Island ble kyststat.  

Det fiskes langt mer makrell, sild og kolmule enn de vitenskapelige tilrådene fra ICES. Årsmøtet er 
bekymret for kyststatenes manglende evne til å enes om kvotefordeling og hva dette overfisket betyr 
på lang sikt.   

Det foreligger heller ikke endelig avtale med Island om fordeling av Jan Mayen/Island-lodde.   

Årsmøtet mener at Norge ikke må inngå fiskeriavtaler eller bytte andeler mot soneadgang for enhver 
pris. På den annen side ser vi at den fastlåste situasjonen gjør at alle kyststater må bidra for å komme 
til enighet. Gode fiskeriavtaler med våre naboland er viktig for å unngå overfiske, og bidrar til et 
klimavennlig og bærekraftig fiskeri. Dette er også viktig for miljøsertifiseringer og av hensyn til 
markedet.  

De siste 15 årene har det vært presentert og tatt i bruk mye ny teknologi som skal få ned utslipp og 
redusere energiforbruket. Likevel har forbruket av diesel gått opp i fiskeflåten. Årsmøtet ser at det 
viktigste beslutningstagerne kan gjøre for å for å holde CO2-utslippene lave i fiskeflåten er å forhandle 
gode kvoteavtaler med kyststater vi deler fiskebestandene med.  Samt nasjonale reguleringer for å få 
fiske når, og der hvor fisken er tilgjengelig og har best kvalitet.   

 


